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Охрид -- У Охриду је завршен дводневни састанак три лидера Западног Балкана.

  

    

Председника Србије Александра Вучића са Зораном Заевом и Еди Рамом, премијерима
Северне Македоније и Албаније, договорио је како ће да изгледа такозвани "мали
Шенген".

  

Спровођење овог договора ће допринети развоју и економском расту три земље, као и
других земаља на простору Западаног Балкана. На данашњим састанцима
присуствовали су још председавајући Савета министара БиХ Денис Звиздић и
министарка привреде Црне Горе Драгица Секулић.

  

На заједничкој конференцији, први се обратио премијер Северне Македоније Зоран
Заев.

  

"Данас ћемо да говоримо о једном сну, а то је Балкан 21. века. Побољшаћемо услове
живота, помоћићемо да млади остану овде, а овим договором проналазмо начин да
привучемо стране инвеститоре. Отворили смо ову иницијативу, односно акциони план.
Овај Балкан ће бити другачије, боље место", рекао је Заев, позивајући и остале
балканске земље да се придруже.
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 Према његовим речима, границе ће се прелазити само са личном картом, камиони неће
сатима чекати на граничном прелазу. Заев је додао да је крајњи циљ регионалне
иницијативе међусобно признавање свих докумената, укључујући ту и документа
агенција за храну, факултетске дипломе и друго.

  

После Заева, присутнима се обратио председник Србије Александар Вучић.

  

"За Србију је ово веома важна иницјатива. Ја сам поносан што смо за кратко време
успели да договоримо нешто што ће много да значи за наше грађане", рекао је Вучић.

  

"Кад уведемо дежурства за инспекције на границама, само на појединим прелазима
између земаља 129 милиона евра ће бити уштеда, да вам не говорим колико је лакше за
произвођача парадајза на северу или југу Албаније да ту робу која је лако кварљива
извезе у Србију и може да планира бољу производњу. Да инвеститори могу да
размењују инжењере и раднике, за две године ћете моћи да видите раст инвестиција у
све три земље. Имаћете слободно кретање. Пре краја године бићемо у могућности да
идемо у Албанију само са личном картом" нагласио је Вучић.

  
      &#160;     &#160;   &#160;       &#160;           View this post on Instagram   
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"Ovo su bili veoma dobri sastanci po značaju i kvalitetu samih odluka koje su donete. Mi ovo
zovemo unapređenom regionalnom saradnjom. Ova inicijativa je zasnovana na četiri suštinske
EU slobode, a to su protok robe, usluga, ljudi i kapitala. Ako uspemo ovo za sve nas može biti
izvor ekonomskog rasta u godinama koje dolaze. Kreira se strahovito dobar investicioni
ambijent za sve one koji žele da ulažu u ovaj region. Ovo su tektonske promene koje će
mnogo da znače za naše zemlje i privrede. Time šaljemo poruku stabilnosti, da imate slobodu
kretanja, slobodu protoka roba na prostoru gde živi 12 miliona ljudi i na prilično velikoj teritoriji.
Naše privrede će da znače veću atraktivnost za direktne strane investicije za koje je sve
važnije dualno obrazovanje, stabilnost i sloboda kretanja na što većoj teritoriji i prijemčljivost
radne snage." - Predsednik Vučić boravi u Republici Severnoj Makedoniji gde je učestvovao na
sastanku lidera Zapadnog Balkana, koji se održava u Ohridu.

  

A post shared by  Aleksandar Vučić  (@buducnostsrbijeav) on Nov 10, 2019 at 12:36am PST

       

 Он је казао да у Србији неће бити популарно оно што је договорено у Охриду, али да га
то не занима.

  

"Људи то данас многи не разумеју, видим да је Рама под притиском. У току изборне
кампање су ме противници нападали да градим ауто-пут за велику Албанију, али су
добили 11 пута мање гласова од мене. Поносан сам на договор Северне Македоније и
Албаније. Можда ово нама пропадне, али ће свакако бити будућност, овде нема никакве
нове Југославије, већ амбијент бољег живота за све наше грађане", рекао је Вучић. Он
се осврнуо и на долазак страних туриста, који ће моћи слободно да путују између ових
земаља.

  

Премијер Албаније Еди Рама рекао је да није идеја да се подели западни Балкан који је
ионако расцепкан, већ обухватити све земље Балкана.
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"Наша декларација, договор на самиту је записано и усвојено у шест земаља на
састанцима које смо имали. Основна карактеристика је да је овај документ унутрашња
жеља, а не под патронатом споља", рекао је Рама.

  

Он је најавио да ће следећи састанак бити 21. децембра у Драчу, а на том самиту ће
бити представник ЕУ за спољну политику Жозеф Борел.

  

Председавајући савета министара Босне и Херцеговине Денис Звиздић рекао је да БиХ
још увек нема дефинисан став око ове регионалне инцијативе.

  

"БиХ ће свој став донети у складу с процедурама и после озбиљне анализе институција,
пословне заједнице и експерата. Добили смо неке гаранције да иницијатива не
представља покушај супституције евроинтеграција нити да се дерогирају постојећи
регионални споразуми попут ЦЕФТА", изјавио је Звиздић и додао да евроинтеграције
остају "примарни фокус" БиХ.

  

Он је навео да је неопходно да институције БиХ буду званично упознате са "садржајем и
очекиваним користима" иницијативе и моделима за уклањање царинских баријера.

  

Звиздић је рекао и да је добро да се састанци регионалних лидера више не одржавају
само у европским престоницама већ и у самом региону. Према његовим речима, треба
радити на економској сарадњи у региону јер она доприноси политичкој сарадњи.

  

Ово су конкретне мере које су договорене у Охриду:

  

- Путовање грађана Србије, Северне Македоније и Албаније унутар простора три земље
само уз личну карту, у Србију и Албанију можда већ од краја године;

  
      &#160;     &#160;   &#160;       &#160;           View this post on Instagram   
 
&#160;
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"Nismo se bavili politikom već rešavanjem problema običnih građana i privrednika. To će
dovesti do dramatičnog smanjenja operativnih troškova i ubrzavanja protoka robe. To su stvari
koje su strahovito važne, na taj način povećavamo atraktivnost naših zemalja. Ova ideja će biti
zapisana kao istorijska u udžbenicima i odlučni smo da istrajemo." - Predsednik Vučić boravi u
Republici Severnoj Makedoniji gde učestvuje na sastanku lidera Zapadnog Balkana, koji se
održava u Ohridu.

  

A post shared by  Aleksandar Vučić  (@buducnostsrbijeav) on Nov 10, 2019 at 2:39am PST

       

 - "Мали Шенген" отвара могућност за странце, да земље чланице иницијативе путују без
додатних виза. То ће повећати број страних туриста и омогућити форирање заједничких
туристичких понуда и рута;
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- Заједничке радне дозволе и признавање квалификација и диплома, без додатних
процедура, што би обезбедило могућност кретања радне снаге, што ће подићи
доступност радне снаге, а тиме и атрактивност целог региона за стране инвеститоре;

  

- Размена студената;

  

- Заједнички пројекти за истраживање и развој;

  

- Увођење 24-часовног радног времена свих инспекцијских служби на границама, са
акцентом на фитосанитарну и ветеринарску инспекцију, што ће скратити време чекања
камиона с робом, а слободан проток робе имаће вишеструке ефекте и подићи
конкурентност целог региона са око 12 милиона становника;

  

- Јединствен "пакет" документације потребне за транзит робе, са акцентом на увођење
система са што мање "папира", који би био у складу са стратегијом дигиталног развоја;

  

- Измене закона из области тржишта капитала, пореског и финансијског система у све
три земље, у циљу стварања услова за несметан проток капитала;

  

- Даље јачање прекограничне сарадње у области борбе против транснационалног
криминала и тероризма, кроз сарадњу у области миграције и помоћи у ванредним
ситуацијама;

  

- Дефинисање сопствених правила у многим областима, у циљу унапређења
атрактивности три земље и сарадње, те ова иницијатива тиме може постати најважнија
политичка иницијатива у 21. веку.

  

Ово је део мера који ће бити дефинисан прецизно у Аклционом плану, до наредног
састанка иницијативе у Драчу, Албанија, крајем децембра.
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Како се наводи, Иницијатива је отворена за све земље у региону.

  

(Танјуг)
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